

Virtuelt korpsledelsesmøde d. 1 april 2020.

Tilstede: Kasper Staunskær Frandsen, Marie Torp Christensen, Mathias Faaborg, Jeppe Englev, Søren Eriksen, Mikael Andersen, Thomas Frankel Goul, Magnus Kvorning, Kristine Clemmensen-Rotne, Signe Marie Obel og Mathias Bjerg. Fra kontoret: Morten Gade, Peter Tranevig og Anne Meisner (punkt 3). Desuden deltog Kristian Storgaard i punkt 2.

Punkt	Est. Tid	Start	Type*	Emne	Bilag/bemærkning	Referat
1	00:15	18:00		Check-in		Korpsledelsen checkede ind.
2	00:30	18:15	L-O-D	Lovrevision	Bilag: 02.01 Præsentation Bilag: 02.02 Statusdokument Kristian Storgaard deltager på dette punkt	Kristian fortalte om fremdriften i arbejdet med nye vedtægter. Der er to arbejdsgrupper: en juridisk der arbejder med at gøre vedtægterne mere simple og ensartede, og en politisk, der har afholdt flere workshops, som ser på ændringsforslag til vedtægterne. Det er en stor opgave, som nu er godt undervejs. Målsætningen er, at der et samlet oplæg til korpsledelsen primo maj og et samlet sæt nye vedtægter til korpssrådet i november. Tanken er at der også laves en læsevejledning til vedtægterne. Lovudvalget præsenterede en række temaer til drøftelse, som overlades til korpsledelsens diskussion på et kommende møde. Der er videre et behov for samkøring med det politiske spor, herunder involvering af eksterne og interne interessenter. Korpsledelsen takkede Kristian og hele arbejdsgruppen.
3	00:30	18:45	L-D	Status på medlemmer, grupper "Flere Ledere & Spejdere"	Indstilling: 03 Medlemsstatistik Bilag: 03.01 DDS Medlemsstatistik 2020 Anne Meisner deltager på dette punkt	Anne Meisner fortalte om planlægningen af arbejdet med flere ledere og spejdere med fokus på de indsatser og ambitioner, der planlægges ud fra. Det blev understreget at målet om vækst i medlemmer ikke er en prioritet, der må gå udover kvaliteten i spejderarbejdet. Tingene skal hænge sammen; og oftest betyder godt spejderarbejde også flere spejdere, og nogle gange omvendt. Samtidig er det et mål, at alle der vil være spejdere kan blive spejdere. Dette er en vigtig indsats for DDS. På et snarligt møde kommer et oplæg til beslutning om ambitionsniveau, og der følges op jævnlige med korpsledelsen. Fx en gang i kvartalet - på møde eller på skrift.
4	00:00	19:15		Spejder Sport Jubilæum - Udgår pga. Corona		
5	00:10	19:15	L-D	1. kvartal økonomisk status		Mathias F gav en kort status: Bagudrettet ser det tilsyneladende fint ud for årets første to måneder. Vi går dog en sværere tid i møde, på grund af Corona-virus: Aflysninger af kurser, ture, lejre og spejderaktiviteter, samt aflysninger på centre og hytter, fylder meget. Der er flere uafklarede spørgsmål. Man har givet lejere på Holmen mulighed for at ombooke frem til 31/12-2021, fremfor at hive penge ud af kassen. Det er blevet taget fint imod af langt de fleste. Også SpejderSport, Spejderlotteriet samt potentielt kontingenter og medlemmer bliver påvirket. Spejdercheferne, korpsledelsen og korpsskontoret er opmærksomme på problemerne og at det kræver økonomisk agtpågivenhed af alle.
6	00:05	19:25		Pause		
7	00:20	19:30	Å-B	Evt. Suppleringsvalg - November 2020	Notat: 07.01 Suppleringsvalg til KRM2020 DDS Lovhæfte 39, stk. 6 - p. 17	Mathias B introducerede notatet. Korpsledelsen diskuterede de tre muligheder, fordele og ulemper. Vigtigheden af at leve op til ånden i korpsets love, herunder 2/3 princippet blev især fremhævet. Korpsledelsen besluttede at afholde indsuppleringsvalg til Korpssrådsmøde 2020, og gav fælles håndslag på at gøre sit yderste for at få den valgte kandidat godt i gang. Man drøftede kort hvordan man kan starte med et 'Overvejer du at stille op' informationsmøde, sådan at man gør processen så åben og imødekommende som muligt. Korpsskontoret vender tilbage med en valgproces.
8	00:15	19:50	Å-B	Museumsarbejdsgruppe	Notat: 08.01 Oplæg til museumsdiskussion Bilag: 08.02 Korpssmuseum - Korpssrådsbeslutning	Marie og Mathias F orienterede om status for processen. Korpsledelsen nedsatte en arbejdsgruppe bestående af Søren, Mathias F, Magnus, Marie og Signe.
9	00:30	20:05	Å-B	Korpsledelsens Kommunikation	Indstilling: 09 Korpsledelsens kommunikation	Korpsledelsen vedtog indstillingen. Hvis man gerne vil være med i redaktionsudvalget, skal man melde sig til spejdercheferne senest fredag 3.4.
10	00:00	20:35	Å-O	Afrapportering på projektet Friske fællesskaber uden tobak	10.01 Afslutningsrapport, Friske fællesskaber uden tobak 10.02 Regnskab, Friske fællesskaber uden tobak	Korpsledelsen tog afrapporteringen til efterretning.
11	00:15	20:35	Å-D	Divisionsrådsmøder og kalender		Korpsledelsen har i skriftlig behandling givet en generel dispensation til at flytte divisionsrådsmøder og afholde dem inden udgangen af maj 2020 på grund af coronakrisen. Der laves ny kalenderøvelse efter påske.
12	00:15	20:50		Nyt fra GS		Personale: Bie stopper. Dieter tilbage fra orlov. Trine ansat som projektleder på Woop app. Medarbejderne knokler - men alle arbejder hjemme og det er svært (som for samfundet generelt). DDS er i det hele taget i coronaens tegn. Det rammer projekter og arrangementer, frivillige, spejdere, ansatte og økonomi (likviditet og driftsøkonomi). Svær situation der kalder på forståelse - og på økonomisk agtpågivenhed. Der kigges på umiddelbare besparelser i driftsbudgettet. Den langsigtede indsats på økonomi afventer at vi får skabt et godt 'styrehus' (budget, rapportering mm.) - det kommer til at tage længere tid at få op at stå, men Morten, Lisbeth og spejdercheferne er i arbejdstøjet. Corona kommer også til at ramme grupper og divisioner: Vi skal overveje, hvad vi kan gøre for bedst at hjælpe.
13	00:15	21:05		Nyt fra Spejdercheferne		Spejdercheferne orienterede om hændelser siden sidste møde. Der har bl.a. været årsmøde i foreningen "Spejdernes Lejr", og der er et kommende bestyrelsesmøde i SPEJDERNE samt i Spejdernes Administrationsfællesskab. Arbejdet i begge bestyrelser, hvor der har været 'nyvalg', går godt.
14	00:15	21:05		Check-ud		De vigtigste ting fra mødet: Lovrevisionen samt ny generalsekretær.
(Å) Åbent	(B) Beslutning	(L) Lukket	(D) Drøftelse	(O) Orientering		